
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2014. január hó 14. napján 
megtartott rendkívüli testületi üléséről.

Az ülés helye: Pitvaros Községi Önkormányzat házasságkötő terme, Kossuth L. u. 30.

Jelen vannak: Radó Tibor polgármester
 Anderkó Attila alpolgármester
 Forróné Beleznai Mária képviselő
 Makó Lóránt képviselő
 Makó Sándor képviselő
Tószegi Gyula képviselő
 Vass Roland képviselő

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter jegyző.

Radó Tibor  polgármester  – Köszöntök  mindenkit  az  idei  év  első  testületi  ülésén,  ami 
rendkívüli  testületi  ülésként  volt  meghirdetve.  Megállapítom,  hogy  a  testület  1  fő 
hiányzóval határozatképes. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Makó Sándor és Forróné Beleznai 
Mária képviselőket javaslom, ha elfogadjátok.

Forróné Beleznai Mária képviselő – Igen.

Makó Sándor képviselő – Igen.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése

1/2014. (I.14.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  jegyzőkönyv  hitelesőnek 
Forróné Beleznai Mária és Makó Sándor képviselőket jelölte ki.

Radó Tibor polgármester – A meghívó írásban kiküldésre került. A kiküldött meghívóban 3 
napirendi  pont  volt  meghirdetve,  én szeretném ezt  megtoldani.  Az első kettő  marad a 
kiküldött  meghívóban lévő. A harmadik egyebekben az alábbiak lesznek megtárgyalva: 
Jakab Gizella kérelme, zárt ülés megtartását nem kérte. Következő tájékoztatás kérése a 
lelkészi állás betöltéséről. Ezután a PROVITA Segítő Szolgálat által benyújtandó pályázat, 
mely a település érdekét szolgálja, azzal kapcsolatban egy megállapodás kötése. Ezután 
a mai fejlemények: minimum három határozatot kellene hozni, január elsejével a Makóvíz, 
mint  önkormányzati  tulajdonú  Kft,  megszűnt,  mint  ivóvíz-szolgáltató,  mert  átadta  a 
szolgáltatást  az  Alföldvíznek  a  törvény  értelmében.  Január  1-tő  tehát  a  Békéscsabai 
székhelyű Alföldvíz a szolgáltatónk. Amiről döntést kell hozni, a rendszer-független elemek 
megvásárlásáról  kell  nyilatkoznunk.  Utána  az  ivóvízminőség-javító  konténer 
üzemeltetésével kapcsolatban egy megállapodás kötése az Alföldvízzel. A harmadik pedig 
a vagyonbiztosítás kérdése. Az egyebeken belül még a hulladékgazdálkodás kapcsán 2 
dolgot  kellene  megbeszélnünk.  Ezen  kívül  a  nyertes  tanyafejlesztési  pályázat  gréder 
beszerzésével  kapcsolatban  amennyiben  van  rá  lehetőség,  hogy  a  képviselőtestület 
felhatalmazzon engem, hogy az árajánlatokból a legkedvezőbbet válasszam ki, hogy ne 
kelljen emiatt  testületi  ülést  tartani.  Másnak van-e napirendi  pont  javaslata? Ha nincs, 
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akkor aki elfogadja a napirendi pontokat, az kérem, szavazzon most. Köszönöm szépen, 
egyhangú. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Napirend elfogadása

2/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  az  ülés  napirendjét  az 
alábbiak szerint fogadta el:
1. Szerződésmódosítási kérelmek benyújtása
2. Szociális rendelet módosítása
3. Egyebek
- Jakab Gizella Kérelme
- Tájékoztatás kérése lelkészi állás betöltéséről
- Megállapodás kötése a Provita Segítő Szolgálattal
- Megállapodások a vízszolgáltatóval
- Hulladékkezeléssel kapcsolatos megállapodás megkötése
- Tanyafejlesztési pályázattal kapcsolatos felhatalmazás

1. napirendi pont: Szerződésmódosítási kérelmek benyújtása

Radó  Tibor  polgármester  –  Az  első  napirendi  pont  a  szerződésmódosítási  kérelem 
benyújtása. A kiküldött előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, kiegészítés? 7 millió 
forint alatt van nagyon minimálissal, 6 millió 990ezer valahány forint. Beszéltünk már róla, 
most  éven  belülivé  kell  átalakítanunk.  Ez  egy  kényszerhelyzet,  nem  tudunk  vele  mit 
csinálni.  Kérdés,  észrevétel?  Aki  az  első  határozati  javaslatot  elfogadja,  az  kérem, 
szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: OTP hitelszerződés módosítása (Falumegújítás és fejlesztés)

3/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  az  OTP Bank  Nyrt-vel  a 
„Falumegújítás  és  fejlesztés”  című  pályázat  megvalósításához  1-2-1-3500-
0577-3 számon megkötött éven belőli hitelszerződést – közös megegyezéssel - 
módosítani kívánja akként, hogy a hitel összege – 3.523.231,- Ft, havi egyenlő 
törlesztő részletekben kerüljön visszafizetésre.
A képviselőtestület vállalja, hogy a hitel összegét a 2014. évi költségvetésébe 
betervezi.
A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a hitelszerződés aláírására.
Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Radó  Tibor  polgármester  –  Aki  a  második  határozati  javaslatot  elfogadja,  az  kérem, 
szavazzon. Köszönöm, egyhangú. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: OTP  hitelszerződés  módosítása  (Szabadtéri  rendezvények  tárgyi  eszköz 
beszerzése és szabadtéri színpadok kialakítása)

4/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T
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Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  az  OTP Bank  Nyrt-vel  a 
„Szabadtéri  rendezvények tárgyi  eszköz beszerzése és szabadtéri színpadok 
kialakítása”  című  pályázat  megvalósításához  1-2-12-3500-0576-2  számon 
megkötött  éven  belőli  hitelszerződést  –  közös  megegyezéssel  -  módosítani 
kívánja akként, hogy a hitel összege – 3.162.813,- Ft, havi egyenlő törlesztő 
részletekben kerüljön visszafizetésre.
A képviselőtestület vállalja, hogy a hitel összegét a 2014. évi költségvetésébe 
betervezi.
A képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a hitelszerződés aláírására.
Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

2. napirendi pont: Szociális rendelet módosítása

Radó Tibor polgármester – A második a szociális rendelet módosítása.

Dr. Sarkadi Péter jegyző –  A szociális rendelet módosítására azért van szükség, mert a 
méltányossági közgyógyellátás elbírálása a képviselőtestület hatáskörébe került január 1-
től,  eddig jegyzői  hatáskörben volt.  Hogy könnyítsük a dolgot,  hogy ne kelljen minden 
alkalommal összeülnie a testületnek, mert nincs értelme, hiszen adott szabály mentén kell 
elbírálni, ezért a testület átruházza a polgármesterre a hatáskörét. A testület a rendeletben 
mérlegelte illetve megállapította a feltételeket. 

Radó Tibor polgármester – Aki egyetért a rendelet módosításával, az kérem, szavazzon, 
Köszönöm szépen, egyhangú.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének
1/2014. (I.14.) önkormányzati rendelete

a szociális rászorultságtól függő egyes pénzbeli, valamint a természetbeni 
ellátásokról szóló 5/2011.(IV.14.) önkormányzati rendelet módosításáról

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

3. napirendi pont: Egyebek

Radó Tibor polgármester – Jakab Gizella kérelme: egy írásos kérelmet kaptunk január 13-
án,  felolvasom:  „Jelentkezni  szeretnék  felsőoktatási  intézménybe,  melynek  összege 
10.000 forint, egyedül nevelek 3 kiskorú gyermeket, jelenleg munkahelyem sincs, amiből 
téríteném ennek összegét. Szeretném kérni Önöket, hogy támogassák tanulmányaimat, 
hogy jelentkezzem, és hogy végezhessek. Február 15-éig lehetséges, hogy elutaljam az 
összeget.  Ezért kérem Önöket, hogy minél hamarabb bírálják el  és vegyék figyelembe 
kérelmem indokát.” A lényeg, hogy tanulmányaihoz kellene pénz. 

Forróné Beleznai Mária képviselő – A nevelőszülőséget főállásban csinálja.

Radó Tibor polgármester – A legnagyobb gondom az, hogy nincs olyan formája a szociális 
rendeletünknek, amibe ez beleférhet. Kérdezem a képviselőtestületet, hogy ki támogatja 
az  írásos  kérelmet?  Megkérdezem,  hogy  ki  támogatja?  Megállapítom,  hogy  a 
képviselőtestület 1 igen, és 5 nem szavazattal nem támogatja Jakab Gizella kérelmében 
foglaltakat. Tehát aki úgy dönt, hogy elfogadja azt a határozati javaslatot, mely szerint a 
képviselőtestület  Jakab  Gizella  kérelmét  nem  támogatja,  tekintettel  arra,  hogy  az 
önkormányzatnak  nincs  forrása  a  kérelmező  felsőoktatási  intézménybe  történő 
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jelentkezésének  regisztrációs  díjára,  az  kérem,  most  szavazzon.  5  igen  és  1  nem, 
köszönöm.

A képviselőtestület 5 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Jakab Gizella kérelme

5/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Jakab Gizella kérelmét nem 
támogatja,  tekintettel  arra,  hogy  nem  tud  forrást  biztosítani  a  kérelmező 
felsőoktatási intézménybe történő felvétele regisztrációs díjának támogatására.

Értesül: Jakab Gizella

Radó Tibor polgármester – Ezt a közös testületi ülésen decemberben más település már 
felvetett  és  megtárgyalt,  miszerint  az  evangélikus  lelkész  asszonyt  nyugdíjazzák,  és 
igazából a szomszédos településnek is az a dilemmája, hogy fog a továbbiakban működni 
az oktatás, illetve hogy lesz ellátva az a feladat, amit eddig a lelkész asszony látott el. 
Átküldték  azt  a  határozati  javaslatot,  amit  ők  elfogadtak,  én  ezt  felolvasom:  „Pitvaros 
Község Önkormányzati Képviselőtestületének tudomására jutott, hogy 2014. január 1-vel 
az evangélikus lelkész asszony, Csonka Zsuzsanna nyugdíjaztatása megtörténik. Felkéri 
a  képviselőtestület  a  polgármestert,  kérjen  tájékoztatást  a  püspök  úrtól  arról,  hogy  a 
nyugdíjazás folytán megüresedett  lelkészi  hely  betöltésére mi  módon kerül  sor.  Kérjen 
tájékoztatást arról is, hogy az istentiszteletek és a hitoktatás ellátása megnyugtató módon, 
folyamatosan  biztosítva  lesz-e.”  Erre  irányul  a  kérés.  Kinek  milyen  véleménye  van? 
Belefolyjunk, beszéljünk a püspökkel? 

Forróné Beleznai Mária – Ez megint az, amit elmondtál a múltkor Nagyéren. Ők biztosan 
megfontolták ezt a döntést, tudja ő, hogy mit csinál. 

Radó Tibor polgármester  – Ez az egyik határozati javaslatom, illetve, lehet arról is szó, 
hogy  írásban,  levél  formájában  érdemes-e  felajánlanunk  a  segítségünket  az 
egyházközségnek, illetve a püspök úrnak? Mutatva azt,  hogy igényünk van arra,  hogy 
legyen lelkész  és  legyen ellátva  az  állás?  Aki  egyetért  az  előbb felolvasott  határozati 
javaslattal, hogy küldjünk egy levelet a püspökségnek, az kérem, szavazzon. 1 igen, 5 
nem.  Megállapítom,  hogy  a  képviselőtestület  1  igen,  5  nem  szavazattal  a  határozati 
javaslatot elvetette. 

Forróné Beleznai Mária – Szerintem várjuk meg, míg ők keresnek minket.

Tószegi Gyula – Eléggé keményen próbáltam már Nagyéren is hozzászólni, szerintem az 
önkormányzatnak semmi köze nincs az egyházközség ügyeihez. Onnantól kezdve, hogy 
tudomásunkra jutott, mint önkormányzatnak, hogy a lelkész asszonyt nyugdíjazni fogják, 
és amikor azt látjuk majd, hogy változás történik, akkor vagy az új lelkészt hívjuk meg a 
testületi ülésre, vagy pedig az egyházközség felügyelőjét, vagy mindkettőt, nem tudjuk, ki 
fog ráérni. Nem biztos, hogy helyben lakó lelkész lesz. Ismerkedés céljából. Ne zavarjuk a 
püspök urat, van neki elég dolga. A lelkész asszony most még tartja az istentiszteleteket. 
Szólni fogok, ha van fejlemény. 

Radó Tibor polgármester – A Provita Segítő Szolgálat által holnap beadandó pályázatról 
lenne szó.  Mivel  hogy a LEADER turisztikai  pályázataiban az önkormányzatok csak a 
beruházás  nettó  értékének  a  65%-ára  pályázhatnak  hátrányos  helyzetű  települések 
esetén, ez a teljes bekerülési  költség közel  50%-a, ezért  erre nem lett  volna célszerű 
önkormányzatoknak  pályázni,  hiszen  sok  önerőt  kellett  volna  biztosítani,  ami  nincs. 
Ellenben egy civil szervezet kvázi bruttó 100%-ot kapja meg támogatásként, és nagyon 
minimális költségekkel jár. A pályázat elkészült, holnap fel lesz adva. Maga a parkolót úgy 
terveztük  meg,  hogy  az  önkormányzati  tulajdonú  szolgáltató-épület,  tehát  a  néprajzi 
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gyűjtemény,  hentes,  élelmiszerbolt  előtti  szakasz,  valamint  a  piactérnek az utcafrontja, 
illetve ugyanazon a helyrajzi számon a templom oldalában lenne parkoló kialakítva. Főleg 
piaci napokon elég nagy káosz van ebben az utcában, és veszélyes közlekedni, volt már 
nem egy vitás eset.  E parkoló  kialakítására készült  el  a  pályázat,  amiben határozatot 
kellene hoznunk, hogy amennyiben a civil szervezetnek költsége merül fel a pályázattal 
kapcsolatban,  mint  például  a  kivitelezést  először  meg  kell  valósítani,  ki  kell  fizetni  a 
kivitelezőt, és a kifizetett számla leigazolt dokumentumaival kell a lehívást benyújtani az 
MVH felé. Tehát utólag adnak pénzt. Nyilván az az időszak – 2-3 hónap szokott lenni – 
amíg  várja  a  megrendelő  a  támogatás  összegét  az  MVH-tól,  civil  szervezet  esetén  a 
kamatot  kell  fizetni  a  bank  felé,  hiszen  saját  tőkéje  nincs  a  Provitának,  hogy  ezt 
megvalósítsa. Egyértelmű önkormányzati cél az, amit meg akarunk csináltatni, igazából ők 
csak segítséget adnak az önkormányzatnak. A határozati javaslat arra irányulna, hogy a 
kamatterheket az önkormányzat megtéríti. Erre van lehetőségünk. Kérdés, hogy az állam 
mikor fizet, ha időben, akkor nem lesz kamatterhünk sem. De megnyugtató lenne egy ilyen 
határozatot hozni, és a megállapodást megkötni. Kérdés, vélemény, kiegészítés van-e? Az 
előbb  elmondottakon  kívül,  mivel  a  néprajzi  gyűjtemény  épülete  is  önkormányzati 
tulajdonban  van,  valamint  az  út  is  önkormányzati  tulajdonú,  amely  mellett  a  parkoló 
megépül,  ezért  kérlek  benneteket,  szavazzunk  arról  is,  hogy  az  út  hasznosítási  jogát 
továbbá a hivatal volt irattári épületében kialakított helyi szlovák néprajzi gyűjteményként 
funkcionáló  épületrészt  átadja  az  önkormányzat  7  éves  időtartamra  agroturisztikai 
tevékenység gyakorlására a Provita Segítő Szolgálatnak. Erről  két határozatot célszerű 
hozni, külön a kamatátvállalásról, és külön a hasznosításra történő átadásról.

Tószegi Gyula – Turisztikai célú pályázat, azért lehetett így rá pályázni. 

Radó Tibor polgármester – Aki egyetért azzal, hogy az önkormányzat átvállalja a Provita 
Segítő  Szolgálatnak  a  pályázat  miatti  hitelfelvétel  során  felmerülő  kamatköltségeket, 
továbbá átadja a Provita részére az út hasznosítási jogát, és az ingatlan részt turisztikai 
tevékenység  céljára  a  mellékelt  megállapodások  alapján,  az  kérem,  szavazzon. 
Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Provita Segítő Szolgálat részére hitelkamat megfizetése

6/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete örömmel vette tudomásul, 
hogy a Provita Segítő Szolgálat, mint pitvarosi közhasznú szervezet pályázatot 
nyújt be a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatalhoz turisztikai fejlesztésre, 
melynek  keretén  belül  parkoló  kerül  kiépítésre  az  önkormányzat  tulajdonát 
képező ingatlan előtt, mely ingatlan többek között otthont ad a szlovák néprajzi 
gyűjteménynek  is.  A  képviselőtestület  vállalja,  hogy  amennyiben  a  Provita 
Segítő Szolgálat a beruházás mielőbbi befejezése érdekében pénzintézeti hitelt 
vesz fel, úgy a hitelkamatokat a szolgálat részére megtéríti. 

Felelős: polgármester

Értesül: - Provita Segítő Szolgálat Pitvaros
- közös hivatal pénzügyi csoport Nagyér

Tárgy: Provita  Segítő  Szolgálat  részére  önkormányzati  tulajdonú  ingatlanok  
hasznosításra (bérletbe) történő átadása

7/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T
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Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Provita Segítő Szolgálat 
közhasznú  szervezet  (6914  Pitvaros,  Kossuth  Lajos  u.  30.)  részére  agro-
turisztikai  tevékenység  gyakorlása  céljára  7  éves  időtartamra  hasznosításra 
átadja  a  tulajdonát  képező a  Pitvarosi  önkormányzat  volt  irattári  épületében 
kialakított (Arany János utca felőli oldal) helyi szlovák néprajzi gyűjteményként 
funkcionáló  épületrészt,  továbbá a Pitvaros belterület  171.  hrsz.  alatti  Arany 
János utcai  önkormányzati  utat  a  jegyzőkönyvhöz csatolt  használatba  adási 
megállapodások tartalma szerint.  A testület  a  polgármestert  felhatalmazza a 
megállapodások aláírására.

Felelős: polgármester

Értesül: - Provita Segítő Szolgálat Pitvaros
- közös hivatal pénzügyi csoport Nagyér

Radó Tibor  polgármester  – Reggel  8-ra  voltam hivatalos  Makóra,  kezdem az elsővel. 
Vannak  úgynevezett  rendszer-független  elemek  az  ivóvíz-szolgáltatás  rendszerében. 
Például különböző mozdítható eszközök: például szivattyú. A működtetéshez, tehát hogy 
menjen víz a csőben, ahhoz szükséges olyan eszközök, amiket pici  munkával  ki  lehet 
építeni.  Ezeket  a  rendszer-független  elemeket  a  törvény  értelmében  jelenleg  az 
önkormányzatoknak fel kell ajánlani felvásárlásra, ez január végéig megtörténik, és van 30 
napunk arra, hogy nyilatkozzunk a megvásárlásról.  Ha nem nyilatkozunk vagy nemmel 
nyilatkozunk,  akkor  a  vásárlási  jog  átszáll  az  államra,  csakhogy  az  állam  nagy 
valószínűséggel  nem fog  pénzt  adni  érte.  Amiben  megegyeztünk  Makón:  a  legkisebb 
összegen  fogják  megállapítani  a  vásárlási  értéket,  erről  egy  táblázatot  fognak nekünk 
kiküldeni. Ez Pitvaros esetében lehet például 170 ezer forint, de lehet, hogy csak 17. A 
könyv szerinti érték 10%-át szeretnénk elérni. ha megvásárolja az önkormányzat, azon az 
értéken, amit majd megkapunk táblázatban, tehát majd újabb döntés kell róla, de valahol 
el kell indulni. Az Alföldvízzel kötött szerződés alapján, amikor ezeknek az eszközöknek az 
értéke  nullára  íródik,  akkor  az  Alföldvíz  köteles  megvenni  10%-on  az  eszközt,  tehát 
nekünk már nulla forintba került. Hacsak nem bújik ki alóla. A lényeg, hogy nekünk, mint 
önkormányzatnak, a későbbiekben lehet belőle bevételünk úgy, hogy továbbra is működik 
az ivóvíz-ellátás. Ha nem vesszük meg az eszközt, és az állam átveszi az eszközt, az 
egyik,  hogy  egyrészt  vagyonvesztéssel  jár,  a  másik,  hogy  egy  olyan  veszélyhelyzet 
alakulhat ki, hogy nincs a tulajdonunkban alkalmas eszköz az ivóvíz-szolgáltatásra. Tehát 
akár szolgáltatás-kimaradás is lehet. 

Anderkó Attila alpolgármester – Ez legyen az ő gondja.

Radó Tibor polgármester – Nem. A törvény értelmében az önkormányzat kötelessége az 
ivóvíz-szolgáltatás biztosítása. Az, hogy mi szerződésben ezt kiszervezzük üzemeltetési 
szerződéssel, az egy dolog. Ez is kötelező feladat, csak kiadjuk egy szakértői  cégnek, 
hiszen nekünk nincs  szakemberünk.  Az önkormányzat  kötelessége,  de a szerződésbe 
beleírjuk,  hogy felelősséget  vállal  a  szolgáltató,  tehát  felelősségre  lehet  vonni,  viszont 
hogy ha nem biztosítjuk neki az eszközt, amivel ő szolgáltathat, akkor ő mondhatja, hogy 
mi nem működő rendszert adtunk. Ez már sarkosított dolog, ami valószínű nem fordulna 
elő,  de 1% esély benne van.  Igazából  itt  pénzügyi  megfontolásból  kell  gondolkodnunk 
azon, hogy megvásároljuk, vagy nem, ezeket a rendszer-független elemeket. A lista még 
nincs kész, még nem kaptuk meg. Ha megvásároljuk ezeket bizonyos összegért, ezt az 
összeget vissza fogjuk kapni ráadásul, megközelítőleg június 30-án a Makóvíztől, a régi 
szolgáltatótól, ami a tulajdonunkban van. Ő vissza fogja adni ezt a pénzt, plusz még ad 
osztalékot is a bevételeiből. Márciusban kell körülbelül kifizetni, vagyis a költségvetésbe 
be  kell  tervezni,  és  azért  kellene  most  döntést  hozni,  hogy  akármikor  megkapom  a 
táblázatot,  akkor  a  költségvetésbe  már  megpróbáljuk  betervezni,  utána  még  kell 
szavaznunk róla, nem a döntési jogotokat akarom elvenni, hanem elősegíteni a munkát, 
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hogy ne kelljen háromszor dolgozni vele. Tehát pici pénzt kell beletennünk, ami legalább 
egyszer megtérül. 

Forróné Beleznai Mária – Tehát átutaljuk a Makóvíznek ezt a pénzt?

Radó Tibor polgármester – Utána átadjuk ezt használatra az Alföldvíznek. Abban egyeztek 
meg a polgármesterek, hogy június 30-ig ezt a pénzt jóváírja nekünk a Makóvíz.

Tószegi  Gyula  –  Az igazság  az,  hogy  ennek  a  tisztább  módja  az  lett  volna,  hogy  a 
településen  vannak  különböző  vagyonelemek,  eszközök,  amelyeket  anno,  mikor  a 
Víziközmű  társulásba  betársultak  az  önkormányzatok,  akkor  apportként  bevitték. 
Valószínű nem mindenki  egyformán vitte  be ezeket,  vagy amikor  a  társulás működött, 
akkor  lehet,  hogy  olyan  településen,  ahol  azelőtt  egy  nagyon  lerobbant  hálózat  vagy 
központ, vagy bármi, a Víziközmű nagy beruházást hajtott végre, és ha most azt kiveszi az 
a  település,  akkor  jól  jár,  mert  az  közös  pénzből  lett  akkor  építve.  Most  annak  a 
töredékéért megveszi, visszakapja a pénzét. Itt is történt fejlesztés. 

Radó Tibor polgármester –  Még egyszer szavazunk erről.  Most arról  szavazunk, hogy 
hajlandóak  vagyunk-e  megvásárolni,  egy  szándéknyilatkozat,  és  a  költségvetésbe  be 
tudjuk  tervezni.  Ha nincs  hozzászólás,  aki  ezzel  a  résszel  egyetért,  hogy a  rendszer-
független  elemek megvásárlására  szándéknyilatkozatot  teszünk,  az  kérem,  szavazzon. 
Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Ivóvíz-szolgáltatás  rendszer-független  elemeinek  megvásárlásáról  
szándéknyilatkozat

8/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  kijelenti  azon  szándékát, 
hogy a Makóvíz Kft.  által megküldött lista alapján a Pitvaros települést érintő 
ivóvíz-szolgáltatás  biztosításához  szükséges  úgynevezett  rendszer-független 
elemeket  megvásárolja.  A  szándéknyilatkozat  arra  irányul,  hogy  az 
önkormányzat a 2014. évi elemi költségvetésébe a rendszer-független elemek 
ellenértékét be tudja tervezni.

Felelős: polgármester

Határidő: 2014. február 5.

Értesül: közös hivatal pénzügyi csoportja

Radó  Tibor  polgármester  –  Folytatva  az  Alföldvíznél:  megállapodást  kell  kötni  az 
ivóvízminőség-javító konténer üzemeltetésére az Alföldvízzel. Igazából egy megállapodás, 
mint közműszolgáltatóval már van, de ez nem tér ki mindenre, többek között a költségekre 
sem. Minden polgármester ezt mondta, természetesen én is ezt mondom, remélem Ti is, 
hogy olyan megállapodást kössünk az Alföldvízzel, hogy csak és kizárólag annyit vagyunk 
hajlandóak fizetni az üzemeltetésért, amennyit nekünk az állam finanszíroz, egy forinttal 
sem  többet.  Jelenleg  az  havonta  77.240-valahány  forint,  ha  jól  emlékszem.  Ennyit 
vagyunk hajlandóak fizetni. Nekik, az Alföldvíznek elvileg kötelessége üzemeltetni, és ha 
ezt a szerződést vagy megállapodást aláírják, akkor onnantól kezdve nem is tud kibújni 
alóla  és  minden  költség  az  övé.  Pitvaroson  annyi  az  egyszerűség  –  és  egyben  a 
bonyolultság is -, hogy a konténer nálunk nemcsak arzént szűr, hanem bórt is. Ezért dupla 
a  teljesítménye  a  konténernek  elektromos  áram  tekintetében.  Ivóvízben  ugyanannyit 
fogyaszt, tehát 8 m3 a mosóvíz, nincs különbség. Áramban nagyon sokat fogyaszt, ezt 
jelenleg úgy oldottuk meg, hogy a művelődési ház rendszerére egy almérővel van bekötve 
a konténer. Egyik, hogy olcsóbb volt bekötni, a másik, hogy az áramot, ha úgy nézzünk, 
megtermeljük a napelem segítségével. Ettől függetlenül leszámlázhatjuk az Alföldvíznek, 
mert szabályos almérővel van vagy lesz üzemeltetve. Ehhez szeretnék egy felhatalmazást 
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kérni,  hogy ezt  a megállapodást  aláírhassam az Alföldvízzel.  Aki  ezzel  egyetért,  hogy 
felhatalmazza  erre  a  polgármestert,  hogy  aláírja  az  üzemeltetési  megállapodást  az 
Alföldvízzel az ivóvízminőség-javító konténerre, az kérem, szavazzon. Köszönöm szépen, 
egyhangú.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Konténeres  ivóvíz-szolgáltatással  kapcsolatos  üzemeltetési  szerződés 
aláírására felhatalmazás

9/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  felhatalmazza  a 
polgármestert,  hogy  az  Alföldvíz  Zrt.-vel  a  Pitvarosra  telepített  egészséges 
ivóvíz-szolgáltatásra  szolgáló  konténer  működtetésére,  üzemeltetésére 
vonatkozó szerződést aláírja.

Felelős: polgármester

Határidő: a szerződés megérkezésekor

Radó  Tibor  polgármester  –  A  harmadik  rövid:  vagyonbiztosítás  víziközmű-elemekre. 
December végéig a Víziközmű rendezett minden vagyonbiztosítást.  Plusz kitért arra az 
üzemeltetési  szerződésben,  hogy  az  Alföldvíz  köteles  vagyonbiztosítást  kötni.  Ettől 
függetlenül  erre  még  rá  kellene  erősítenünk,  és  ha  kell,  akkor  ebben  is  egy  külön 
megállapodást kötnünk. A lényeg, hogy minden eszköz, elem, alkatrész, csavar legyen 
biztosítva és fizessék ki a biztosítási díjat. Ez nem a mi kötelességünk, az Alföldvízé, de 
legyen róla papírunk,  hogy igen,  nekik  ez kötelező.  És erre  kérek egy felhatalmazást. 
Kérdés, észrevétel?

Tószegi Gyula – Üzemeltetési szerződés nem tartalmazza?

Radó Tibor polgármester –  A vagyonbiztosítást  csak részben. Tehát már belekötött  az 
Alföldvíz,  azért  kell  ráerősíteni.  Aki  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  ezt  a 
megállapodást aláírjam, az kérem, szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Alföldvíz Zrt. által kötendő vagyonbiztosítás

10/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  felkéri  az  Alföldvíz  Zrt.-t, 
hogy  az  ivóvíz-szolgáltatás  biztosításához  Pitvaros  településtől  átvett  teljes 
eszközállományra  szíveskedjék  megkötni  a  vagyonbiztosítási  szerződést.  A 
biztosítás díja az Alföldvíz Zrt.  által az önkormányzatnak fizetett bérleti  díjból 
képződik meg.

Felelős: polgármester

Határidő: továbbítása azonnal

Értesül: Alföldvíz Zrt.

Radó Tibor polgármester  – Két dolgot szeretnék elmondani: a kormányzat azt mondta, 
hogy a hulladékszállításra 10% rezsicsökkentést kell alkalmazni. Ettől függetlenül 2013-
ban tonnánként 3.000, 2014-ben már 6.000 forintot kell fizetni a hulladékszállító cégnek, 
ami  egyébként  részben  tulajdonunk,  az  ASA-nak,  mint  lerakónak.  Az  ASA biztosította 
hódmezővásárhelyi, illetve mezőhegyesi lerakóval a legjobb átvételi árakat, tehát minden 
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szolgáltató  lerakó  drágábbat  adott,  úgy,  hogy  még  messzebb  is  vannak.  Tehát  ha 
valahova  a  hulladékot  lerakjuk,  akkor  az  ASA-hoz  kell,  hogy  menjen  gazdaságossági 
szempontból. Viszont még ez is annyiba kerül, hogy a jelenlegi árakon ezt a cég nem tudja 
biztosítani. Árakat nem lehet emelni a törvény értelmében, ármegállapító hatásköre már 
nincs a testületeknek. Két lehetőség van: a cég azt mondja, hogy köszönjük szépen, a 
továbbiakban  nem  szolgáltatunk,  ekkor  a  katasztrófavédelemnek  jelezni  kell  az 
önkormányzatnak,  hogy  nincs  szolgáltató,  aki  üzemeltesse  a  szolgáltatást,  a 
katasztrófavédelem 15 napon belül maximum 9 hónap időtartamra kijelöl egy szolgáltatót, 
aki biztosítja a szolgáltatást. De annak a szolgáltatónak is fizetni kell a szolgáltatásért, ő 
már valószínű kérhet többet, illetve kérhet az önkormányzattól is pénzt. Ne kelljen már 
nekünk fizetni  a  lakossági  hulladékszállításért.  A  Csongrád Megyei  Településtisztasági 
Nonprofit  Kft.-nek  az  a  javaslata,  hogy  a  települések  –  de  most  maradjunk  csak 
Pitvarosnál – tehát Pitvarosnak a szolgáltatás biztosítása érdekében meg kellene fizetnie 
12 havi egyenlő részletben a 2014. évre kimutatott lerakási járulékdíj-növekményt, mely a 
kimutatás szerint  összesen 2.316.190,-  forint.  A Kft  képviselője egyeztetést  folytatott  a 
hulladékszolgáltatást végzők érdekképviseleti  szervével, valamint az OHÜ-vel,  és azt a 
tájékoztatást kapták,  hogy a lerakási  díjnövekményt  az önkormányzatokra átháríthatók. 
Természetesen nem hulladéklerakási  járulékként hárítja ezt  az ASA, hanem a lerakási 
díjat  emeli,  és  ezt  kellene  a  Településtisztasági  Kft-nek  átutalni.  Ezt  viszont  a 
Településtisztasági Kft. anyagi helyzete nem engedi meg. Küldtek részünkre a Kft-től egy 
megállapodást,  melyet  a  jegyzőkönyvhöz csatolok,  és ebben leírják tényként,  hogy az 
adott  település – jelen esetben Pitvaros – vállalja,  hogy a 2.316.190,-  forintos lerakási 
járulék díjnövekményt, mely 2014. évre vonatkozik, 12 havi részletben vállalja megfizetni, 
ugyanakkor a Kft  vállalja, hogy elkészíti  részünkre aláírásra azt a pályázatot,  melyet a 
Vidékfejlesztési  Minisztérium írt  ki  a hulladékgazdálkodási  közszolgáltatás biztosítására 
közszolgáltatási  díjkompenzáció-támogatás  céljából.  Tehát  kérlek benneteket,  hogy két 
határozatot hozzunk, egyrészt fogadjuk el azt, hogy a díjkülönbözetet 12 havi részletben 
megfizetjük,  másrészt  pedig  a  következő  határozatban  jelentsük  ki,  hogy  pályázatot 
nyújtunk be a VM pályázati kiírásra és hatalmazzatok fel engem az aláírására.

Forróné Beleznai Mária – Csak legyen sikeres a pályázat.

Radó Tibor polgármester – Tartok tőle, hogy ha a Kft jövő héttől kezdve nem tudja fizetni a 
lerakási díjat, és emiatt itt marad a szemét a faluban, meghatározatlan ideig, akkor sokkal 
drágább lesz később ezt összegyűjteni akár a faluból, akár a falu határából, és esetleg 
hogy ha a katasztrófavédelem kijelöl egy szolgáltatót, aki majd másik lerakóra kell, hogy 
vigye a hulladékot, összességében ez sokkal drágább lesz nekünk. Tehát kérem, hogy 
szavazzunk a megállapodás elfogadásáról.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft-vel megállapodás kötése 
lerakási díj járuléknövekményre vonatkozóan

11/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község Önkormányzati  Képviselőtestülete  a  jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal megállapodást köt a Csongrád Megyei településtisztasági Nonprofit 
Kft-vel  arról,  hogy  a  szolgáltatás  biztosítása  érdekében  Pitvaros  Község 
Önkormányzata vállalja, hogy a Kft részére a 2014. évre kimutatott 2.316.190,- 
forint  lerakási  járulék  díjnövekményt  12  havi  egyenlő  részletben  megfizeti  a 
Vidékfejlesztési Minisztérium által kiírt 2013 és 2014 évi hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatás  biztosítására  vonatkozó  pályázati  felhívás  alapján 
közszolgáltatási  díj  kompenzációja  támogatás  elnyerése  céljából  benyújtott 
pályázaton  elnyert  támogatási  összeg  erejéig.  (Ez  utóbbi  kitételt  a 
megállapodásban  záradékként  kell  rögzíteni.)  A  pályázat  elbírálásáig  a  havi 
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részleteket  az  önkormányzat  megelőlegezi.  A  testület  felhatalmazza  a 
polgármestert a megállapodás aláírására.

Radó Tibor  polgármester  – Most  szavazzunk a  pályázat  beadásáról.  Ez  is  egyhangú, 
köszönöm szépen.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Vidékfejlesztési  Minisztérium  által  kiírt  2013  és  2014  évi  
hulladékgazdálkodási közszolgáltatás biztosítására vonatkozó pályázati  felhívásra  
pályázat benyújtása

12/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  pályázatot  nyújt  be  a 
Vidékfejlesztési Minisztérium által kiírt 2013 és 2014 évi hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatás  biztosítására  vonatkozó  pályázati  felhívás  alapján 
közszolgáltatási  díj  kompenzációja  támogatás  elnyerése  céljából.  Felkéri  a 
Csongrád  Megyei  Településtisztasági  Nonprofit  Kft-t,  hogy  a  pályázati 
dokumentáció  összeállítását  Pitvaros  település  részére  végezze  el.  A 
képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a pályázat aláírására.

Radó Tibor polgármester – Az utolsó napirendi pont a tanyafejlesztési programban gréder 
megvásárlása. Bruttó 6.156.198.-Ft-os a pályázat, lassan már az előleget kéne kifizetnünk 
a  cégnek,  mi  még  nem  kaptuk  meg  az  államtól  az  igényelt  előleget,  de  szerintem 
hamarosan meg fogjuk,  amint  megvan,  ezt  át  kellene utalni.  De nem kaptuk  meg  az 
összes  árajánlatot,  nem  választottuk  ki,  hogy  melyik  cég  legyen  a  beszállító.  Egy 
felhatalmazást szeretnék kérni  a képviselőtestülettől,  hogy a bekért  árajánlatok közül a 
legalacsonyabbat kiválaszthassam, ez egyértelmű döntés, számszaki, és azzal kössünk 
egy szerződést, hogy ne kelljen emiatt testületi. 

Anderkó Attila alpolgármester – De ez a pénz 100%-os finanszírozású?

Radó Tibor polgármester – 90%-os. 10% az önerő. De erről már szavaztunk tavaly. 25% 
előleget kapunk, durván 1,5 millió forintot, ennél egy kicsit többet kel átutalnunk a cégnek, 
hogy elkezdje a munkát. Egy kiegészítést kértünk, az egy gumi él, hogy hó-eltakarításhoz 
is használható legyen. Aki ezzel egyetért, hogy kiválasszam az árajánlatot és szerződést 
köthessek, az kérem, szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Felhatalmazás árajánlat kiválasztására és szerződéskötésre 

13/2014. (I.14.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros  Község  Önkormányzati  Képviselőtestülete  felhatalmazza  a 
polgármestert, hogy a „Tanyás térségek külterületi földútjainak karbantartását, 
rendszeres  felújítását  biztosító  vontatott  munkagépek,  eszközök beszerzése” 
tárgyú pályázat alapján kért és beérkező árajánlatok közül a legkedvezőbb – 
legalacsonyabb – árajánlatot kiválassza s a munkagép (gréder) magvásárlására 
a szerződést megkösse.

Felelős: polgármester

Határidő: ajánlatok beérkezése
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Radó  Tibor  polgármester  – Több  napirendi  pontunk  nincs,  ezért  megköszönöm  a 
részvételt és a rendkívüli testületi ülést bezárom.

Kmft.

 Radó Tibor Dr. Sarkadi Péter
polgármester jegyző

Forróné Beleznai Mária Makó Sándor
jegyzőkönyv hitelesítő jegyzőkönyv hitelesítő
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